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آن چه در ۵ سال گذشته رخ داد

 امروز؛ نشست مشترک 
دولت و مجلس 

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
از برگزاری نشست مشترک مجلس و قوه قضائیه 
در روز یکشنبه )۵ تیر( خبر داد.  محمدرضا دشتی 
اردکانی اظهار کرد: به مناسبت هفته قوه قضائیه، 
نشست تعاملی مجلس و قوه قضائیه به دعوت قوه 
قضائیه برگزار می شود. به گفته وی این نشست در 
ساختمان قوه قضائیه و ساعت ۱۴ خواهد بود. این 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت که 
در این نشست مشترک درباره مسائل جاری کشور، 
لوایح و طرح های مربوط به قوه قضائیه تبادل نظر 

صورت می گیرد. 

انتصاب فرمانده سپاه حفاظت 
ولی امر )عج(

سردار سرتیپ دوم حسن مشروعی فر با حکم 
فرمانده کل سپاه به فرماندهی سپاه حفاظت 
ولی امر)عج( منصوب شد. سردار سرتیپ دوم 
پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط 
عمومی کل سپاه اعلام کرد: سردار سرتیپ دوم 
پاسدار حسن مشروعی فرد با حکم سردار سرلشکر 
پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به سمت  فرمانده سپاه حفاظت 
ولی امر)عج(  منصوب شد. وی افزود: فرمانده کل 
سپاه همچنین با اهدای لوح سپاس از خدمات 
ارزنده و مجاهدانه سردار سرتیپ پاسدار ابراهیم 
جباری طی دوران تصدی فرماندهی سپاه حفاظت 

ولی امر)عج( قدردانی کرد. 

 واکنش کوثری به تغییر 
رئیس اطلاعات سپاه

یک نماینده مجلس با اشاره به تغییراتی که در 
سازمان اطلاعات سپاه اتفاق افتاد، اظهار داشت: 
این جابه جایی در چارچوب اختیارات فرمانده 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است و گاهی اوقات 
فرمانده کل سپاه بنا به مصلحت هایی، ضرورت را بر 
این می بیند که تغییراتی را در سطح معاونان خود 
ایجاد کند. اسماعیل کوثری با اشاره به خدمات 
و فعالیت های حجت الاسلام طائب، به مهر گفت: 
دوران خدمت خود  در  طائب  حجت الاسلام 
فعالیت های شایسته ای انجام داد. وی چه در زمانی 
که فرمانده بسیج بود، چه در زمانی که معاونت 
پشتیبانی ستاد کل نیروهای مسلح را بر عهده 
داشت و چه در جایگاه ریاست سازمان اطلاعات 
سپاه، خدمات خوب و منحصر به فردی از خود به 
جا گذاشت. نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: از اختیارات فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی است که در معاونت های 
خود جابه جایی هایی را انجام دهد و این جابه جایی 
هم کاملًا طبیعی و بر اساس روال عادی بوده است. 

 تشییع پیکر شهید 
سرهنگ محمد یاسمی

محمد  سرهنگ  شهید  پیکر  تشییع  مراسم 
یاسمی، صبح شنبه ۴ تیر ۱۴۰۱ با حضور همکاران 
وی در مرکز فرماندهی پلیس پیشگیری تهران 
بزرگ برگزار شد. خانمی با همراه داشتن حکم 
جلب همسرش به کلانتری ۱۰۸ نواب مراجعه و در 
خواست اجرای حکم را داشته که در این رابطه یکی 
از عوامل کلانتری سرگرد محمد یاسمی برای انجام 
این ماموریت با راهنمایی شاکیه به آدرس مورد نظر 
اعزام می شود. در مراجعه مامور به در منزلِ متهم 
برای تفهیم حکم و انجام دستور مقام قضائی، وی با 
اسلحه کمری به محض بیرون آمدن، مامور را از ناحیه 
سینه هدف گلوله قرار داده و بلافاصله به سمت شاکی 
که همسر خود بوده است، تیراندازی و وی را مجروح و 
پس از آن با همان سلاح اقدام به خودکشی می کند. 

 واکنش غریب آبادی 
به حضور پنس در جمع منافقین

»کاظم غریب آبادی«، معاون امور بین الملل 
قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری 
اسلامی ایران، در توییتر نوشت: »ملاقات 
مایک پنس با تروریست های منافقین، گواهی 
بر حمایت رژیم آمریکا از تروریسم و بدخواهی 
آن برای مردم ایران است که هفده هزار نفرشان 
توسط این گروهک خونخوار و بدنام، ترور شده اند. 
»مایک پنس« روز گذشته در نشست گروهک 
تروریستی منافقین در آلبانی شرکت کرد و با 
»مریم رجوی« سرکرده این گروهک هم دیدار 
داشت. او سال گذشته نیز در یک رویداد این 

گروه تروریستی سخنرانی کرده بود. 

برنامه های گرامیداشت هفتم 
تیرماه تهران اعلام شد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان 
تهران برنامه های گرامیداشت هفتم تیرماه تهران 
را اعلام کرد. حجت الاسلام سیدمحسن محمودی 
گفت: مراسم ششم تیرماه سالروز سوءقصد به رهبر 
معظم انقلاب روز یکشنبه ۵ تیرماه بعد از نماز مغرب 
و عشاء در مسجد جامع ابوذر تهران برگزار خواهد 
شد و برنامه محوری شهر تهران برای شهدای هفتم 
تیر روز سه شنبه هفتم تیر در سرچشمه تهران 
محل شهادت شهیدان هفتم تیر برگزار خواهد شد 
و سخنران آن حجت الاسلام مصلحی خواهد بود 
و همچنین روز نهم تیرماه ساعت ۶ عصر مراسم 
زیارت عاشورا و نثار گل به مزار شهدای هفتم 
تیر در بهشت زهرا برگزار خواهد شد. برگزاری 
مراسم در شب هفتم تیر در مساجد استان تهران 
و شهرستان های استان، دیدار با خانواده شهدای 
هفتم تیر، اعزام سخنرانان و مبلغین به سطح استان 
تهران، تولید محتواهای روشنگرانه در راستای 
. ازجمله  . . جهاد تبیین جهت فضای مجازی و.

برنامه های این هفته است. 

خبـــر

 علی اصغر زرگر 
تحلیگر مسائل بین الملل

صابر گل عنبری
 تحلیلگر مسائل بین الملل

رئیس قوه قضائیه: 

با قوی شدن اقتصاد، بسیاری از آسیب های اجتماعی مرتفع خواهد شد
آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه به تبیین و تشریح 
اقتضائات و ضروریات تقویت بنیه اقتصادی و تولید 
ملی پرداخت و اظهار کرد: باور دارم که دولت نباید 
متولی باشد بلکه باید هدایتگر، ناظر و حامی باشد؛ 
باور دارم که نه امروز بلکه در همه زمان ها، مساله کار، 
کارآفرینی، خلاقیت و افزایش بهره وری به اشکال 
مختلف، یک ارزش فوق العاده دارد. حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه برای حفظ 
و ارتقای عزت و استقلال کشور باید بر امر تقویت 
اقتصاد و تولید ملی اهتمام داشته باشیم، گفت: 
امروز یکی از مسائل مهم برای استقلال کشور در 
همه ساحت ها، اهتمام ورزیدن به امر تقویت اقتصاد 
پویا، سالم و تولیدگر است و چنانچه اقتصاد و تولید 
قوی نداشته باشیم، برخی امور به ما تحمیل خواهد 
شد. رئیس دستگاه قضا با اشاره به تأثیر امر تقویت 
اقتصاد و تولید ملی بر کاهش و زدودن آسیب های 
اجتماعی بیان داشت: با قوی شدن اقتصاد و تولید 
ملی و به تبع آن افزایش ثروت ملی و توزیع درست 
و صحیح آن، بسیاری از آسیب های اجتماعی مرتفع 
خواهد شد. وی افزود: تولیدکنندگان و صنعتگران 

و به طور کلی فعالان بخش خصوصی می توانند در 
میدان عمل دادن به افراد خلاق و مبتکر، پیش قدم 
و پیشتاز شوند و آنها را در زیر چتر حمایتی خود قرار 
دهند؛ قطعا تحقق تمام و کمال این مهم، ثمرات 
بسیاری در وهله نخست برای خود فعالان بخش 
خصوصی دارد. محسنی اژه ای در ادامه نشست با 
تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان شرکت های 
دانش بنیان به طرح چند سؤال از آنها پرداخت و 
بیان کرد: شما فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان آیا 
تاکنون محاسبه کرده اید که زیرمجموعه خودتان و 
مردمی که مصرف کننده محصولات شما هستند، 
چه میزان از فعالیت شما رضایت دارند؟ آیا محاسبه 
کرده اید که چه میزان از نارضایتی ها و ضعف ها به 
نحوه مدیریت خود شما بازمی گردد؟ شما فعالان 
اقتصادی و تولیدکنندگان برای رفع کاستی های 
مدیریتی خود چه اقداماتی را ترتیب داده اید؟ »از 
نگاه شما فعالان بخش خصوصی و کارآفرینان، 
مسائل و مشکلات اولویت دار کدام است؟« این سؤال 
دومی بود که رئیس دستگاه قضا از فعالان اقتصادی 
و تولیدی حاضر در جلسه پرسید و خطاب به آنها بر 

ضرورت اولویت بندی مسائل در راستای رفع آنها 
تاکید کرد و گفت: من به دنبال این هستم تا در این 
قبیل جلسات، چند مشکل و مساله اولویت دار را 
شناسایی کنم و در جهت رفع آنها اقدامات مقتضی 
را انجام دهم. رئیس قوه قضائیه با اشاره به آمادگی 
دستگاه قضا برای ارائه هر نوع کمک و مساعدت به 
تولیدکنندگان و کارآفرینان و فعالان شرکت های 
دانش بنیان، بیان داشت: شما رؤسا و اعضای هر 
صنف می توانید افراد امین و دارای حسن شهرت 
صنف خود را به ما در دستگاه قضائی معرفی کنید تا 
آنها با همکاری و مساعدت همکاران ما، به بررسی و 
رفع مسائل اولویت دار صنف مربوطه بپردازند. رئیس 
قوه قضائیه با اشاره به قدردانی های صورت گرفته از 
»سعید عمرانی« معاون قضائی دادستان کل کشور 
و دبیر ستاد اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه، توسط 
فعالان بخش خصوصی و تولیدکنندگان، تصریح 
کرد: ما در دستگاه قضائی این آمادگی را داریم که 
افراد متخصص دیگری را هم برای پیگیری های امور 
قضائی و سایر مسائل مربوط به تولیدکنندگان در هر 

صنف به کار بگیریم. 

تحولات پیرامون برجام نشان می دهد که قرار است اتفاقات 
مهمی پیرامون توافق هسته ای رقم بخورد. از قرائن و شواهدی 
که طی روزهای اخیر در رفت و آمدهای دیپلماتیک مشاهده 
می شود و حتی مذاکراتی که بین وزیر امورخارجه روسیه و 
وزیر خارجه کشورمان در تهران برگزار شد و همچنین اظهارات 
مقامات آمریکایی و اروپایی که درهای دیپلماسی برای از 
سرگیری مذاکرات و به نتیجه رساندن برجام باز است؛ همه 
اینها نشان دهنده این است که طرفین چه در روسیه، چه در 
آمریکا و چه در ایران نظرشان بر این است که در این منطقه 
تنش را به حداقل برسانند و با دیپلماسی و مذاکرات و دادن و 
گرفتن امتیازات، برجام را سر و سامان دهند و به یک سرانجامی 
برسانند. حال چرا اینکه چنین هست به نظر می رسد اتفاقاتی 
که در جهان به وقوع پیوسته، تحولاتی که جنگ اوکراین ایجاد 
کرده و اعلام نظرهایی که اروپایی ها در نظر دارند با توجه به اینکه 
شیرهای گاز در اختیار روس هاست در یک مدت خاصی به طور 
کلی از 9۰ درصد تقاضای گاز از روسیه صرف نظر کنند و گازی 
از روسیه نخرند و از نظر اینکه می خواهند صادرات نفت روسیه 
را محدود کنند با این کارت می توانند بازی کنند. همچنین در 
عین حال آمریکایی ها بر این نظر هستند تنش هایی که بین 
عربستان و ایران وجود دارد و همین طور یمن را در سفری که 
بایدن به عربستان خواهد داشت حل و فصل کنند. مساله مهم 
علاوه بر اینها اقتصاد ایران است. اقتصاد ایران به یک مرحله ای 
رسیده که می بینیم طی ماه گذشته به گفته مقامات رسمی ۱۰ 
درصد بیش از ماه های پیشن تورم داشتیم و اگر تورم اینگونه 
بخواهد ادامه پیدا کند در ماه های آینده به بیش از ۶۰ درصد 
خواهد رسید. از طرفی نیازهایی که به منابع مادی وجود دارد 
در جامعه بسیار است. چرا که با توجه به آمارها ۱2۰ میلیارد 
دلار منابع مالی در خارج از کشور داریم که به راحتی نمی توانیم 
از آنها استفاده کنیم. بنابراین ایران شایق است که برجام را به 
جایی برساند. حال ایران به دنبال تصمیم نهایی از جانب آمریکا 
و اروپایی هاست که اگر حتی آمریکا باز هم از برجام خارج شد 
اروپایی ها باید حتما به تعهدات خود عمل کنند. به نظر می آید 
سفر وزیر امور خارجه روسیه به ایران و اعلامی که وزیر امور 
خارجه کشورمان داشت مبنی بر اینکه در هر گونه توافق باید 
منافع روسیه نیز ملحوظ شود روسیه توافق کرده که برجام به 
سر انجامی برسد. لذا به طور همه جانبه همه طرفین برجام بر 
این نظر هستند که قضیه را با دیپلماسی پیش ببرند و مذاکرات 
را دوباره به جریان بیندازند. همان طور که مقامات کشورمان 
در دستگاه دیپلماسی بارها اعلام کردند همه چیز آماده است 
منتهی برخی تضمین ها باید داده شود که قضیه حل شود. به 
نظر می رسد که اروپایی ها این پیام را می فرستند که جو مناسبی 
برای احیای برجام و از سرگیری مذاکرات وجود دارد و باید 

نهایت استفاده از این فضا صورت گیرد.  

 دوران ولیعهدی بن سلمان، نه تنها حکایت گر عربستانی دیگر 
و الزامات منطقه ای و بین المللی آن است، بلکه خود روایت گر 
تحولات سهمگین منطقه و جهان به ویژه در چند ماه اخیر 
است که بن سلمان را به نوعی در کانون اهتمام بین المللی قرار 
داده است. بن سلمان متفاوت ترین چهره قدرتمند آل سعود از 
دوره سوم پادشاهی از حدود یکصد سال پیش بوده و هست. در 
دو حوزه داخلی و خارجی سنت شکنی کرد و سیاست  ورزی 
عربستان را از ریل محافظه  کاری خارج ساخت.  بن سلمان 
افکار و برنامه  های بلندپروازانه ای به ویژه در حوزه اقتصادی در 
چارچوب چشم انداز 2۰3۰ با هدف قرار دادن عربستان تا این 
سال در میان ۱۵ اقتصاد برتر جهان دارد. در داخل، به موازات 
تحدید آزادی های سیاسی و بازداشت بی  سابقه پسرعموهایش، 
آزادی های اجتماعی بی سابقه  ای به ویژه در دو حوزه زنان و 
موسیقی عطا کرد.  او بی محابا در سیاست داخلی و خارجی در 
جهت نشستن بر کرسی پادشاهی می  تازید و پیش می  رفت تا 
اینکه قتل فجیع جمال خاشقچی اتفاق افتاد که یکباره ستاره 
بخت و اقبالش رو به محاق گذاشت و آن چهره مصلحی که او 
می  خواست با برنامه  های اجتماعی و اقتصادی در اذهان ایجاد 
کند، رنگ باخت و چهره دیگری از او شکل گرفت.  جهان علیه او 
شد و ترکیه کمپینی دیپلماتیک علیه او راه انداخت. وضعیت به 
گونه ای شد که حتی دوست نزدیکی چون ترامپ در معذوریت 
تماس و دیدار با او بود. کشورهای غربی از تماس، دیدار و پذیرش 
بن سلمان استنکاف می کردند. در این اوضاع حتی برخی 
ناظران دیگر شانسی برای پادشاهی او نمی  دیدند اما در این 
شرایط نزدیکی پنهان بن سلمان با اسرائیل و شخص بنیامین 
نتانیاهو و کوشنر مانع تحرکات بین المللی برای مجازات او 
شد. پیروزی جو بایدن و شکست ترامپ دومین واقعه نگران 
کننده برای بن سلمان پس از ترور خاشقچی بود. بایدن تهدید 
کرده بود که بن سلمان را مجازات و در روابط آمریکا و عربستان 
بازنگری می  کند. همچنین با کلید زدن مذاکرات با تهران برای 
احیای برجام، نگرانی اسرائیل و عربستان نسبت به سیاست 
خاورمیانه ای دولت بایدن شدت یافت و ریاض تحت تاثیر الزامات 
این سیاست، وارد گفت وگو با ایران با میانجیگری بغداد شد اما از 
چند ماه پیش بخت دیگر به بن سلمان رو  کرد. در سطح منطقه، 
ترکیه تحت تاثیر متغیرهای متعدد داخلی و خارجی، راه آشتی 
با مثلث امارات، اسرائیل و عربستان را در پیش گرفت و اردوغان 
که امیدوار بود با خون خاشقچی، بن سلمان را از کرسی حکمرانی 
پایین بکشد، او را در آغوش گرفت. در سطح جهانی نیز جنگ 
روسیه علیه اوکراین چنان عربستان به عنوان بزرگ ترین صادر 
کننده نفت را در سایه تداوم تحریم نفتی ایران در کانون توجه 
سیاست بین الملل قرار داده و وزنه آن را سنگین  کرده است. در 
واقع بن سلمان فعلا مهم ترین برنده جنگ اوکراین در سطح 

جهان است. 

آرمان ملی- سهیل ثابت: شامگاه جمعه بود 
که در پی تحولات پیرامون احیای برجام و سفرهای 
دیپلماتیک برخی مقامات کشورها به تهران و سایر 
پایتخت ها جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در سفری از پیش تعیین شده برای 
ملاقات با مقامات کشورمان وارد تهران شد و روز 
گذشته در یک مراسم رسمی مورد استقبال حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان قرار 
گرفت تا در نشستی چهار ساعته به بحث و بررسی 
حول محور احیای برجام، برداشتن تحریم ها و سایر 
مسائل بپردازند. این در حالی است که سایر طرفین 
برجام نیز تحرکاتی را پیرامون احیای این توافق انجام 
می دهند و از اظهارات مقامات آمریکایی تا اروپایی ها 
تا نشست اخیر بروکسل خبر از تحرکات دیپلماتیک 
برای از سر گیری احتمالی مذاکرات می دهد. چنانکه 
انتشار تصویری از شام کاری مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا، معاونش و فرستاده ویژه ایالات متحده 
در موضوع ایران در ساعات پایانی روز پنجشنبه نیز 
مهر تاییدی بر این گمانه زنی بود که تحول جدیدی 
به وقوع پیوسته است. انریکه مورا معاون جوزپ بورل 
نیز در توئیتی آورده است: »گفت وگوی عمیق در 
مورد برجام و چشم اندازهای منطقه ای در خاورمیانه 
به طور وسیع  انجام شد. رابرت مالی بر تعهد قاطع 
آمریکا برای بازگشت به توافق تاکید کرده است.« این 
در حالی است که روز گذشته  مالی نماینده آمریکا 
در امور ایران با اشاره به گفت وگوی خود با مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا درباره برجام تاکید 
کرد: »به مسیر دیپلماسی معنادرا متعهد می مانیم.« 
وزارت خارجه فرانسه نیز در بیانیه ای آورده است: 
»فرانسه آماده به نتیجه رساندن این مذاکرات است. 
ما آماده رسیدن به نتیجه بر سر این توافق )برجام( 
هستیم و از ایران می خواهیم که از این فرصت 
دیپلماتیک برای دستیابی به توافق، درحالی که هنوز 

امکان پذیر است، استفاده کند« با این حال 
دیپلماسی ایرانی نیز در این مسیر بسیار 
فعال بوده و وزیر خارجه کشورمان نیز طی 
چند وقت اخیر در نشست مطبوعاتی با 
لاوروف وزیر خارجه روسیه و گفت وگوی 

تلفنی با وزیر خارجه چین پیرامون احیای 
برجام به مذاکره و اظهار نظر پرداخته 

است. با این حال آنچه مسلم 
است از توافقی که ایران 
و ۶ قدرت جهانی در 
امضا  سال2۰۱۵ 
کردند امروز تنها یک 

نام یا در بهترین حالت توافقی در اغما باقیمانده است 
که بورل و مورا در تلاش برای احیا و زنده نگه داشتن 
آن هستند. توافقی که به ماندن به تصمیمی قاطعانه و 
شجاعانه از سوی تهران و واشنگتن احتیاج دارد. حال 
باید دید جوزپ بورل در سفر به تهران چه مذاکراتی 
با مقامات کشورمان خواهد داشت و دست پر تهران 
را به مقصد بروکسل ترک خواهد کرد یا روند امور به 

سمت و سوی دیگری خواهد رفت. 
 از مسیر دیپلماسی عزتمند استقبال 

می کنیم
کنفرانس  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
مطبوعاتی مشترک با مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در ارتباط با موضوع مذاکرات وین 
برای رفع تحریم ها نیز گفت وگو و رایزنی کردیم 
اظهار کرد: آقای بورل چندی پیش این موضوع را 
مطرح کرده بودند که چگونه می توانیم از بن بست 
به وجود آمده بعد از صدور قطعنامه علیه ایران در 
شورای حکام، خارج شویم و کار را دنبال کنیم. ما 
همواره تاکید کرده ایم که ایران از مسیر دیپلماسی 
و گفت وگوهای عزتمند و مبتنی بر نتیجه استقبال 
للهیان گفت: در همین  می کند. حسین امیرعبدا
چارچوب از آقای بورل دعوت کردیم که به تهران سفر 
کند تا از نزدیک تمام ابعاد قضیه با حضور تیم های 
مذاکراتی دنبال شود. در همین راستا ما امروز)دیروز(                                      
نیز میزبان آقای بورل و آقای مورا بودیم. امروز)دیروز( 
در این ارتباط گفت وگوهای مفصل، عمیق و دقیقی 
داشتیم. در خصوص مطالبات ایران صحبت کردیم و 
تاکید کردیم که آمادگی داریم که در روزهای آینده 
مذاکرات را از سر بگیریم. وی افزود: هر موضوعی که 
بتواند نفع کامل اقتصادی ایران از احیای برجام را 
تحت تاثیر قرار دهد از نظر ایران قابل قبول نخواهد 
بود. رئیس دستگاه دیپلماسی با تاکید بر اینکه مسیر 
گفت وگوها به زودی از سر گرفته می شود بیان کرد: 
امیدواریم طرف آمریکایی این بار واقع بینانه 
و منصفانه در مسیر مذاکرات و رسیدن به 

نقطه پایانی توافق اقدامات مسئولانه 
انجام دهد و به تعهداتش عمل کند. 
 قرار است بن بست ها را 

بشکنیم
عصر روز گذشتـــه بود که 

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا بعد از 
گفت وگوی چهار ساعته با حسین امیر عبداللهیان 
وزیر خارجه ایران در یک کنفرانس مطبوعاتی 
مشترک با وی در تهران با بیان اینکه هدف اصلی 
من از این سفر این است که بن بست به وجود آمده 
را بشکنیم و تنش ها را کم کنیم، اظهار داشت: در 
واقع تلاش ما بر این است که در خصوص مذاکرات و 
ادامه آن انگیزه جدیدی ایجاد کنیم و مذاکرات را بر 
روی ریل قرار دهیم. در همین رابطه به ایران آمده ام، 
ما قرار است در روزهای آتی مذاکرات را از سر 
بگیریم. اینکه می گویم روزهای آتی واقعا روزهای 
آتی و فورا. قرار است به سرعت بن بست به وجود 
آمده را بشکنیم و تنشی که در روزهای گذشته 
وجود داشته را متوقف کنیم. جوزپ بورل با بیان 
اینکه در ماه مارس این پیشنهاد را مطرح کردیم 
که مذاکرات به صورت موقت متوقف شود گفت: 
ما یک متنی داشتیم و یک سری سوالات کوچک 
بود که قرار بود ایرانی ها و آمریکایی ها پاسخ دهند. 
چرا که دیگر کشورهای حاضر در مذاکرات از جمله 
چین، فرانسه، روسیه، آلمان، انگلیس کارشان را 
انجام داده بودند. یک سری سوالات بود که باید 
ایران و آمریکا پاسخ می دادند و قرار نبود که این 
توقف حدود سه ماه طول بکشد. حالا باید این وقفه 
شکسته شود و باید کار را تسریع کنیم. وی افزود: 
این تصمیم در واشنگتن و تهران گرفته شده که 
مذاکرات آغاز شود. بعد از این سفر مذاکرات بار دیگر 
ادامه پیدا می کند و تیم من به عنوان تسهیل کننده 
بین ایران و آمریکا تلاش می کند که کمک کند 
مسائل باقیمانده حل شود و ما به یک توافق برسیم. 
رسیدن به توافق برای ایران، اروپا و کل دنیا مهم 
است. بورل بیان کرد: روابط دو جانبه ایران و اروپا 
از پتانسیل زیادی برخوردار است و مایل هستم بار 
دیگر به تهران بیایم که این بار بیشتر در مورد روابط 
دو جانبه بین ایران و اتحادیه اروپا گفت وگو کنم. 
پتانسیل عظیمی در حوزه نفت و گاز 
و... در ایران وجود دارد و اقتصادهای 
ایران و کشورهای اروپایی می تواند 
همدیگر را با توجه به پتانسیل هایی 
که وجود دارد تکمیل کند. وی 
تصریح کرد: جلسه دیروز جلســه 
تصمیم  ما  چون  بود،  مثبتی 
گرفتیم که مذاکرات 
را در روزهای آتی 
مجددا از ســــر 

بگیریم. 

»آرمان ملی« سفر مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران را بررسی می کند

جان دوباره برجام
  حسین امیر عبداللهیان: مسیر گفت وگوهای وین بزودی از سر گرفته می شود

  جوزپ بورل: تصمیم در واشنگتن و تهران گرفته شده که مذاکرات مجددا آغاز شود

آرمان ملی: رئیس جمهور تاکید 
کرد: تسریع در پرداخت حقوق و 
مطالبات بیمارستان ها و کادر درمان 
جلوه عملی قدردانی از پزشکان و 
پرستاران زحمتکش کشور است، 
وزیر بهداشت این موضوع را با جدیت 
پیگیری کند. آیت ا... سیدابراهیم 
رئیسی، در جلسه صبح دیروز شنبه 
۴ تیر ۱۴۰۱  ستاد ملی مقابله با 
کرونا با اشاره به کاهش آمار ابتلا و 
فوتی های ناشی از شیوع ویروس 
کووید۱9، از تلاش ها و زحمات کادر 
درمان در طول دو سال اخیر قدردانی 
کرد و اقدامات آنها در صیانت از جان 
مردم را امیدآفرین خواند. وی گفت: 
اگر امروز شاهد وضعیت متفاوتی 
به لحاظ شیوع کرونا در کشورمان 
نسبت به برخی کشورهای دیگر 
جهان هستیم و در دل مردم از بابت 
بازگشایی کسب و کارها و مراکز 

آموزشی امید به وجود آمده، این 
از لطف خداوند و ثمره ایثار و تلاش 
بی وقفه پزشکان و پرستاران و کادر 
درمان است.  تسریع در پرداخت 
حقوق و مطالبات بیمارستان ها و 
کادر درمان جلوه عملی قدردانی از 
پزشکان و پرستاران زحمتکش کشور 
است،  وزیر بهداشت این موضوع را 

با جدیت پیگیری کند. رئیسی با 
اشاره به سیر نزولی کاهش ابتلا و 
خسارات جانی ناشی از کرونا گفت: 
اینکه میزان ابتلا به بیماری کاهش 
یافته و در برخی روزها به لطف خدا 
حتی یک مورد فوتی هم نداشتیم، 
نباید سبب عادی انگاری نسبت به 
رعایت اصول بهداشتی شود. از آحاد 

مردم می خواهم  در مراکز درمانی و 
بهداشتی و اماکن عمومی پرتردد و 
پر ازدحام و همچنین وسایل نقلیه، 
همچون گذشته دستورالعمل های 
بهداشتی را رعایت کنند تا وضع 
موجود تثبیت شــــود.  استمرار 
اطلاع رسانی و آمــــوزش درباره 
بیماری کرونا و هشدارهای لازم برای 
پیشگیری از آن  امری ضروری است. 
آموزش عمومی درباره یک بیماری 
مسری مثل کرونا، مسئله ای مقطعی 
و محدود به زمان و مکان خاصی 
نیست.  بحمدالله امروز شرایط نسبت 
به گذشته بسیار متفاوت شده، اما 
رسانه ملی و مسئولان دانشگاه های 
علوم پزشکی و وزارت بهداشت 
همواره به مسئله آموزش و هشدار به 
موقع نسبت به شیوع بیماری اهتمام 
داشته باشند تا زمینه اوج گیری 

مجدد بیماری به وجود نیاید.

وصول۹3 هزار میلیارد 
 معوقات بانکی 

از مفسدان اقتصادی 

رئیس کل دادگستری تهران گفت: ۴۵ 
شرکت که ورشکسته بودند را به چرخه 
تولید برگرداندیم و ۴۴۷2 نفر در این 
واحدهای تولیدی مشغول به کار شدند 
و ۸۰ شرکت و کارخانه که ورشکسته اند 
تحت نظارت قرار دارند. علی القاصی مهر 
افزود: برای رسیدگی بهتر و تخصصی تر 
نسبت به شرکت های دانش بنیان، شعب 
ویژه ای را برای رسیدگی به پرونده های 
دانش بنیان اختصاص دادیم. رئیس 
کل دادگستری تهران با اشاره به بررسی 
پرونده ۴۶ زندانی متهم به قتل گفت: این 
مساله نیز یکی دیگر از نتایج بازدید اخیر 
رئیس قوه قضائیه از زندان زنان است. 
وی درباره مبارزه با فساد گفت: سال 
گذشته ۱2۰۰ فقره پرونده با موضوع 
اخلال در نظام اقتصادی به ارزش ۱۵ 
هزار میلیارد تومان بررسی شد. در همین 
رابطه 93 هزار میلیارد از معوقات بانکی از 
مفسدان اقتصادی وصول شد. 32 هزار 
میلیارد تومان هم بدون صدور حکم 
توسط دادسرای ویژه مفاسد اقتصادی، 
رد مال داشتیم. القاصی مهر افزود: در ۱۴ 
ماهه اخیر، ۷۸ میلیارد تومان در مرحله 
اجرای احکام و به طور کلی 32 هزار و ۷3۰ 
میلیارد در مرحله دادسرا و اجرای احکام، 

رد مال صورت گرفت. 

رئیس جمهور: 

 رسانه ملی نسبت به شیوع مجدد 
بیماری کرونا هشدار دهد

سرنوشت پرونده سرقت 
مسلحانه از بانک ملی 

دادستان تهران در پاسخ به سوالی 
درباره پرونده سرقت از صندوق 
امانات بانک ملی گفت: پرونده در 
شعبه ویژه در دادسرای سرقت 
مسلحانه در حال رسیدگی است و 
تعدادی از متهمان دستگیر شدند و 
دو نفر از آن ها که از کشور به ترکیه 
فرار کرده بودند، بازداشت شدند 
که تاکنون به کشور بازنگشته اند. 
اموال سرقت شده کدگذاری شده و 
در خزانه بانک هستند و پرونده در 
حال رسیدگی است. علی صالحی  
در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه 
ظاهرا شاهد افزایش سرقت در جامعه 
هستیم اما پلیس مدعی است که 
سرقت افزایشی نداشته است. از 
نظر قوه قضائیه پرونده های سرقت 
افزایش داشته یا نه , آیا قوانین در این 
زمینه بازدارنده است؟ گفت: در بازه 
زمانی سال ۱۴۰۰ نسبت به سال 
۱399،  پرونده های سرقت 9 درصد 
کاهش داشته است.  در سه ماهه 
۱۴۰۱ نسبت به ۱۴۰۰ شاهد کاهش 
۱۰ درصدی پرونده های سرقت به 

دادگستری تهران بودیم. 

تروریست های روسیاه 
آلبانی نشین از آتش انتقام 

در امان نخواهند بود

وزیر اطلاعات در پیامی به مناسبت 
بزرگداشت شهدای هفتم تیر و هفته  
قوه قضائیه تاکید کرد که تروریست های 
روسیاه آلبانی نشین نیز هیچ گاه از 
آتش انتقام ۱2 هزار شهید جنایات آنها 
در امان نبوده و نخواهند بود.  در متن 
پیام حجت الاسلام خطیب آمده است: 
»مطمئناً سربازان گمنام آقا امام زمان 
)عجل ا... تعالی فرجه الشریف( در سنگر 
عظیم مبارزه و جهاد به عنوان ضابطین 
قضائی تمام کوشش و همراهی خود 
را در انجام رسالت خطیر حفظ امنیت 
این مرز و بوم و احقاق حقوق امّت شهید 
پرور به کار خواهند گرفت. تروریست های 
روسیاه آلبانی نشین نیز هیچ گاه از آتش 
انتقام دوازده هزار شهید جنایات آنها در 
امان نبوده و نخواهند بود؛ گرچه هر روز 
بیش از پیش خود را در اختیار سران 
تروریسم رسمی و دولتی از قبیل ترامپ و 

مایک پنس و پمپئو قرار دهند. 


